
 
Zápis ze 198. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  

konaného dne 9. 11.  2010 v Opavě 
 
 

Přítomni:  Vaněk, Sedlář, Kolibová, Mrověcová, Siostrzonek, Vojtal, Římovská, Botlík, 
Harasimová, Rojík, Janiš, Veselý, Urbanec, Bednařík,  Miškus, Čermák, 
Fidler, Mamula, Kudelová, Orieščík, Řihák, Čmiel 

Omluveni:    

Neomluveni:   

Hosté:  Žáček, Kania 

 
 
 
PROGRAM: 
 
 

1.  Volba kandidáta na rektora (3. kolo voleb) 

 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2010 

b. Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě 
pro rok 2011 

 

3. Personální záležitosti 

a. Organizační schéma Slezské univerzity 

 

4.  Různé 

 

 
 
 
 

Předseda AS SU Vaněk přivítal přítomné senátory, zástupce vedení a hosty. Zahájil 
zasedání AS SU a seznámil přítomné s programem jednání. Prohlásil senát za 
usnášeníschopný. Oznámil stažení materiálu „Organizační schéma“ z programu jednání. 

 
1. Volba kandidáta na rektora (3. kolo voleb) 

 

Vaněk: Předávám slovo předsedovi volební komise RNDr. Sedlářovi, aby nás seznámil 
s dalším postupem. 

 



Sedlář: Druhé kolo voleb nebylo, jelikož první kolo neproběhlo v souladu s volebním řádem. 
Každý dostane hlasovací lístek označený 198. Zasedání AS SU konané dne 9.11. 2010. 
Hlasování bude tajné, ve zvláštní místnosti. Zaznamenáno bude na seznamu. Neupravený 
lístek znamená hlas pro kandidáta. Pokud nikdo nemá dotazy, přistoupíme k volbě.   

 
Sedlář: Přečetl bych protokol o konání voleb. Počet oprávněných voličů 22, počet 
odevzdaných volebních lístků 22, procento účasti 100%. Hlasy pro kandidáta 22. 
Akademický senát SU zvolil za kandidáta na rektora Doc. PhDr. Rudolfa Žáčka, Dr.. 

 
Návrh usnesení: 
 
Akademický senát Slezské univerzity zvolil za kandidáta na funkci rektora Doc. PhDr. 
Rudolfa Žáčka, Dr. 
 
Pro:     Proti:    Zdrželi se: 
22     0    0 
 
Rektor: Dovolte, abych všem poděkoval za projevenou důvěru. Mrzí mě, že nemohu do 
budoucna slíbit lepší zítřky. Nejbližší období nebude pro SU snadné. S většinou z vás se 
budu doufám setkávat i v dalším období, a chtěl bych vás požádat, aby ta podpora, kterou 
jste dali dlouhodobému záměru, a kterou jste vyslovili mi, pokračovala i v příštím období. 
Věřím, že se nám podaří uhájit, aby SU zůstala vysokou školou, která bude znamenat 
obohacení nejen pro region, ale i pro Českou republiku a která bude zajímavá pro studenty. 
Nebude to snadné  a bude to nepochybně vyžadovat mnoho práce jak od pedagogů, tak od 
zaměstnanců i studentů. Jako nejdůležitější vidím zvýšení kvality studia, aby studenti 
odcházeli jako kvalitní absolventi, aby se vrátil charakter elitního vzdělávání. Domnívám se, 
že  z dlouhodobého hlediska se výsledky dostaví, ale nemůžeme je očekávat rychle a 
bezprostředně. Byl bych rád, kdybyste mě a vedení univerzity podpořili. 

 
Sedlář : Prosím předsedu Vaňka, aby byla v souvislosti s ukončenou volbou kandidáta na 
rektora dořešena všechna administrativa s MŠMT. 

 
 

2. Ekonomické záležitosti 

a) Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro 
rok 2010 

Rektor: Vzhledem k tomu že je zde přítomen pan kvestor, prosím jeho o předložení 
materiálu, jelikož tento materiál spadá do jeho resortu. 

Kvestor: Tento dodatek řeší to, že MŠMT v rámci vázání 10% příspěvku na vzdělávací 
činnost, nám krátilo částku o 5 mil 100 tis. Kč. Tyto prostředky se rozložily mezi jednotlivé 
součásti s tím, že se na této částce podílí  samotný rektorát. V souvislosti s tím OPF 
vyslovila obavy, že v rámci tohoto krácení může dojít ke zhoršenému hospodaření v Karviné. 
Bylo dohodnuto, že z prostředků, které jsme obdrželi na konci roku 2009, bude uvolněna 
z fondu rozvoje částka pro OPF na krytí tohoto případného výpadku. Další prostředky, které 
tento bod řeší, jsou účelového charakteru, a také se jedná o jiné dotace. Další záležitosti 
nejsou řešeny, jelikož k žádným změnám nedošlo. Tento dodatek byl předmětem jednání 
kolegia rektora. Součásti měly šanci vznést připomínky. 

Diskuze: 

Vaněk: Má někdo ze senátorů připomínky.  

 

 



Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu příspěvku a 
dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2010 

 

Pro:    Proti:   Zdrželi se: 

22    0   0 
 

 
 

b) Pravidla rozpisu finančních prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 
2011 

Rektor: Opět bych požádal pana kvestora, který je zpracovatelem tohoto materiálu o 
předložení. 

Kvestor:  Tento materiál byl rovněž předmětem jednání Kolegia rektora. Došlo zde 
k drobným úpravám textu oproti textu, který byl předložen členům Kolegia rektora. Dochází 
ke změnám, které jsou dány změnou metodiky MŠMT. Pro rok 2011 předvídáme, že se 
model financování bude s největší pravděpodobností podobat modelu pro rok 2010, ale není 
to zcela jasné. Snažili jsme se tyto ukazatele nějakým způsobem zapracovat. Lze 
předpokládat, že v příštích letech nás nečeká příliš dobré období, a očekáváme spíš mínusy 
oproti letům 2010 a 2009. Náš předpoklad je minus 40 milionů oproti stávajícímu rozpočtu.  
Rozpočet bude předmětem jednání Akademického senátu. Ostatní články se v podstatě 
nemění a předpokládám, že se nezmění postup MŠMT v oblasti příspěvku na stravování. 
Pokud některá součást dosáhne horšího hospodářského výsledku, je možné toto 
kompenzovat z FRIMu, případně se budou krátit prostředky z dotace na příští období. Je 
nutné si tuto zodpovědnost uvědomit. 

Rektor: Může dojít k výrazným změnám v rozpise, protože pravděpodobně dojde k novele 
vysokoškolského zákona, který se týká poplatků, ale my netušíme, v jaké podobě tato novela 
půjde do poslanecké sněmovny, jelikož se jedná již o třetí úpravu. 

 

Diskuze: 

Vojtal: Mám jen formální připomínku, v  čl. 2 opravit slovní spojení „akademickým senátem“ 

Veselý: Kdy se dá očekávat nějaký vývoj? 

Kvestor: Pokud sledujete media, hledají se různé varianty. Dnes konference rektorů jedná 
s panem ministrem v otázce zápisného. Shodlo se i naše vedení, že zápisné 
v předpokládané podobě jako krátkodobé řešení před školným, dle vůle univerzity a bez 
možnosti kompenzací pro sociálně slabé studenty není vhodné. Je potřeba, aby panu 
ministrovi dali najevo, že se tímto vysoké školství dostává do velkých problémů. Hledáme 
rezervy, propagujeme formu jednotného přístupu. Přecházíme na tvrdší model mzdového 
předpisu. A chceme najít i jiné zdroje, např. vzdělávací činnost.  

Rektor: Tento materiál by nebyl schvalován na příštím zasedání, ale pouze projednáván, 
jelikož je nutné toto projednat s odbory, právníky, vedoucími součástí apod. Je těžké 
v současné době na některé věci reagovat, jelikož se věci neustále vyvíjejí. 

Vaněk: Má někdo ze senátorů další připomínky? 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla rozpisu finančních 
prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2011. 



 

Pro:     Proti:    Zdrželi se: 

22     0    0 

 

3. Personální záležitosti 

a) Organizační schéma Slezské univerzity v Opavě 

Tento materiál byl na žádost rektora  stažen z jednání. 

 

4. Různé 

 

a)  Rada vysokých škol 

Vaněk: Kolega Mamula podal rezignaci na náhradníka do Studentské komory Rady 
vysokých škol.  

Fidler: Navrženou delegátkou je  Bc. Kateřina Vašíčková, studentka II. ročníku navazujícího 
magisterského studia Fakulty veřejných politik. 

Vaněk: Tato volba je tajná. Ptám se senátorů, zda souhlasí s volební komisí  ve stejném 
složení, jako byla volební komise pro volbu kandidáta na rektora a předávám tedy slovo 
předsedovi volební komise. 

Sedlář:   Na volebním lístku je uvedena možnost souhlasím , nesouhlasím – nehodící se 
škrtne. Prosím tedy senátory o volbu. Hlasovací lístky byly rozdány. Hlasování bude tajné. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil za náhradníka do Studentské komory Rady 
vysokých škol Bc. Kateřinu Vašíčkovou 

Pro:    Proti:    Zdrželi se: 

19     1    0 

  

Dva hlasovací lístky byly neplatné. 

Vaněk: Poprosil bych pana Bc. Fidlera, aby působil jako kontaktní osoba s Radou vysokých 
škol. 

 

b) Organizační struktura 

Vaněk: Prosím pana rektora o informace k organizačnímu schématu SU 

Rektor: Hlavní modifikací organizační struktury je zrušení právního oddělení a jeho 
nahrazení patrně kanceláří rektora. Důvod je takový, že pod kancelář rektora bychom 
shrnuli práci, která spadá pod rektora, ale musí se nyní delegovat mezi jiné pracovníky. 
Nejedná se o navýšení stávajícího počtu zaměstnanců. V současné době se některé 
záležitosti týkající se větších finančních prostředků řeší s externím právníkem. 
Opodstatněnost samostatného právního oddělení tedy není nutná. Pokusíme se ujasnit si 
strukturu kanceláře rektora a celého organizačního schématu v co nejkratší době. 

Kolibová: Měla bych námět k organizačnímu schématu.  V rámci poradenství jsme iniciovali 
návrh, aby akademická poradna přímo spadala do kompetencí rektora, protože poradenství 
není realizováno jen na součástech. Hlavně kvůli toku peněz a také kvůli personálním 



záležitostem. Prosila bych o zvážení, zda nezapracovat akademickou poradnu do 
schématu.  

Rektor: Protože většinou se tyto věci na každé součásti prováděly jinak, budu rád, pokud by 
se podařilo tyto věci sjednotit. Poprosil bych tedy o schůzku a konzultaci. 

Botlík: Je zde uvedeno Centrum celoživotního vzdělávání. Toto centrum řídí i někoho na 
fakultách:? Jakou vazbu má toto centrum na CŽV na OPF?  

Rektor: CŽV se realizuje v několika sférách. Jeho těžiště leží na jednotlivých součástech, 
jelikož je vázáno na akreditované programy. CŽV v podobě nejrůznějších kurzů jak 
krátkodobých, tak střednědobých, je organizováno převážně Vzdělávacím centrem 
v Krnově a nějakou část zastává Univerzita třetího věku. CŽV může předcházet studiu 
navazujícímu a může těmto studentům být uznáno až 60% kreditů. Budu trvat na tom, aby 
součásti dbaly na kvalitu CŽV. Do budoucna si myslím, že CŽV, které bude organizováno 
z rektorátní úrovně, bude mít bezprostřední návaznost na VCK a mělo by ovlivňovat 
veškeré kurzy, které organizují fakulty. V rámci akreditovaných studijních programů musí 
zůstat CŽV pod dohledem součástí. 

Harasimová: Na Akademickém dni jste hovořil o tom, že studijní programy, o které není 
moc zájem, se budou redukovat. Dozvěděl jste se o nějakém oboru, který by se měl zrušit 
pro malý zájem? 

Rektor: O některé obory je skutečně malý zájem. Nejsem teď schopen jmenovat, o které se 
jedná. Jejich umělé udržování znamená značnou personální a následně i finanční zátěž. 
Tato  záležitost nebude realizována z rektorátu, ale z pohledu součástí. Je nutné udělat na 
součástech jakýsi rozbor hospodaření, aby zjistili, který obor se jim nevyplatí realizovat.  
Nejlépe by přirozeně bylo, kdyby k rušení oborů vůbec nemuselo dojít, protože jakékoli 
ochuzení škály oborů je pro školu škoda. 

 

c) Příprava voleb Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Vaněk: Měla by být stanovena ústřední volební komise a také dílší volební komise pro 
Matematický ústav, jelikož jsme zřizovateli ústavu. Poprosil bych tedy o návrhy členů do 
ústřední volební komise. Členové komise nesmí být zároveň kandidáty do Akademického 
senátu. 

Fidler: Navrhuji za FVP Bc. Petra Orieščíka 

Čermák: Navrhuji za FPF BcA. Bc.Miroslava Zemana 

Řihák : Navrhuji za OPF  JUDr. Marii Sciskalovou, Ph.D. 

Sedlář: Navrhuji za Matematický ústav RNDr. Petru Kordulovou, Ph.D. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil Ústřední volební komisi pro volby do 
Akademického senátu Slezské univerzity ve složení: 

Bc. Petr Orieščík 
BcA. Bc. Miroslav Zeman 
JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 
RNDr. Petra Kordulová, Ph.D. 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

21      0     1 

 



Prosím pana Bc. Orieščika, aby se spojil s členy komise a zvolili si předsedu. Dále bych 
poprosil RNDr. Sedláře, o návrhy členů dílčí volební komise. 

Sedlář: Do dílčí volební komise navrhuji RNDr. Petru Kordulovou, Ph.D., RNDr. Jiřinu 
Vodovou a  Lucii Chytilovou. 

Návrh usnesení: 

Akademický senát Slezské univerzity zvolil dílčí volební komisi pro volby do Akademického 
senátu Slezské univerzity na Matematickém ústavu ve složení: 

RNDr. Petra Kordulová, Ph.D. 
RNDr. Jiřina Vodová 
Lucie Chytilová 

 

Pro:     Proti:     Zdrželi se: 

22      0     0 

 

Vaněk: Termín pro 1. kolo voleb Akademického senátu je v týdnu od 6. – 10. prosince, 2 
kolo voleb v týdnu od 13.- 17-. prosince. 

Vaněk: Dle volebního řádu je podmínkou, aby volby probíhaly dva po sobě jdoucí dny, 4 
hodiny každý den. Předsedy fakultních senátů budu informovat o vypsání voleb 
Akademického senátu a budou požádáni o ustanovení dílčích volebních komisí. 

Čmiel: Je stanoven termín, kdy musí být ustanovena dílčí volební komise? 

Vaněk: Není. Dílčí volební komise by neměla zapomenout, že studenti a akademičtí 
pracovníci volí do jiných uren. Jsou to paralelní volby. 

Sedlář: Vše je popsáno ve volebním a jednacím řádu. 

d) 

Vojtal: Všichni jsme obdrželi otevřený dopis pana profesora Černohorského. Nechci se 
k němu vyjadřovat, ale chtěl bych vyjádřit obdiv, že takový dopis napsal. Bude předseda 
Akademického senátu nějakým způsobem reagovat na tento dopis? 

Vaněk: Je to otevřený dopis, a mnozí z nás budou s panem profesorem jednat. A dnešní 
usnesení je myslím odpovědí na tento dopis. 

Vojtal: Také bych chtěl informovat, že Komorní pěvecký sbor se o víkendu zúčastnil 
soutěže v Polsku, na vysoké úrovni. Účastnilo se 17 sborů a jeden zahraniční, což jsme byli 
my. Získali jsme stříbrný diplom, což považuji za velký úspěch.  

e) 

Fidler: Chtěl bych pozvat všechny jménem studentského politologického fóra na přednášku 
Doc. Tomáše Lebedy, která se bude konat dne 16. listopadu od 16. hodin. 

 
 
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat 14. prosince ve 13.00 hodin 
v Karviné. 
 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 9.11.2010 
 
 



 
 
Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 

 
 

U S N E S E N Í 
ze 198. zasedání AS SU konaného dne 9. 11. 2010 v Opavě 

 

 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity zvolil za kandidáta na funkci rektora Doc. 
PhDr. Rudolfa Žáčka, Dr. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 2 k rozpisu 
příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2010 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Pravidla rozpisu finančních 
prostředků na součásti Slezské univerzity v Opavě pro rok 2011 

4. Akademický senát Slezské univerzity zvolil za náhradníka do Studentské komory 
Rady vysokých škol Bc. Kateřinu Vašíčkovou 

5. Akademický senát Slezské univerzity zvolil Ústřední volební komisi pro volby do 
Akademického senátu Slezské univerzity ve složení: 

Bc. Petr Orieščík 
BcA. Bc. Miroslav Zeman 
JUDr. Marie Sciskalová, Ph.D. 
RNDr. Petra Kordulová, Ph.D. 

6. Akademický senát Slezské univerzity zvolil dílčí volební komisi pro volby do 
Akademického senátu Slezské univerzity na Matematickém ústavu ve složení: 

RNDr. Petra Kordulová, Ph.D. 
RNDr. Jiřina Vodová 
Lucie Chytilová 

 
 
 
 

RNDr. Jindřich Vaněk, CSc. 
předseda AS SU 

 
 
V Opavě 9. 11. 2010 


